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OBEC BĚLÁ U JEVÍČKA 
Bělá u Jevíčka 7, 569 43 Bělá u Jevíčka 

__________________________________________________________________________________________________ 

 

Zápis 
z 12. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka,  

konaného dne 5.6.2024 od 16:30 hod, sál kulturního domu, Bělá u Jevíčka čp. 170. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka (dále též jako „zastupitelstvo“ nebo „ZO“) 

bylo zahájeno v 16:30 hodin starostou obce Petrem Nárožným.  

Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Bělá 

u Jevíčka zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 28.5.2024 do 5.6.2024. 

Starosta konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva (pan Sláma omluven), 

z celkového počtu 7 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona 

o obcích). 

Starosta se zeptal, zda ověřovatelé předchozího zápisu p. Vašková (pan Sláma chybí) mají 

k tomuto zápisu připomínky - bez připomínek.   

 

Starosta dal hlasovat o schválení zápisu z minulého zasedání. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zápis a usnesení č. 11 ze zasedání Zastupitelstva 

obce Bělá u Jevíčka ze dne 24.4.2024. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6   Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele. 
 

Starosta jmenoval ověřovatele zápisu p. Illeho a p. Porketovou  a zapisovatelkou p. Vaškovou. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka určuje ověřovatele zápisu Ing. Ladislava Illeho a Ladislavu 

Porketovou, zapisovatelkou Markétu Vaškovou. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  6    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 
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2. Schválení programu 11. zasedání ZO. 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a který byl v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

Návrh programu: 

1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele. 

2. Schválení programu 12. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka. 

3. Finanční vypořádání prostředků se státním rozpočtem za rok 2023. 

4. Zpráva o finanční kontrole ve veřejné správě za rok 2023. 

5. Účetní závěrka za rok 2023. 

6. Závěrečný účet obce za rok 2023 a Zpráva o přezkoumání hospodaření obce za rok 

2023. 

7. Rozpočtové opatření č. 4/2024. 

8. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohoda o umístění stavby 

č. IV-12-2027219 s ČEZ Distribuce a.s., Děčín.  

9. Dohoda o provedení stavby č. IV-12-2027219 pro dotčené nemovitosti p.č. 867/7, p.č. 

st. 148 a p.č. 867/6, vše v k.ú. Bělá u Jevíčka s ČEZ Distribuce a.s., Děčín.  

10. Smlouva o poskytnutí dotace z Podrogramu 3- Podpora památkové péče v PK na rok 

2024. 

11. Rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele veřejné zakázky „Zpracování místní 

energetické koncepce obce Bělá u Jevíčka“.   

12. Veřejná zakázka „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka“.  

13. Směna pozemků mezi obcí a Spolkem národního dědictví Drásov. 

14. Zmocnění k rozpočtovým opatřením.  

15. Informace starosty k soutěži Vesnice roku.  

16. Různé. 

17. Diskuse. 

18. Závěr. 

 

Starosta se zeptal na případné další změny či doplnění programu. Žádné doplňující body nebo 

připomínky nebyly vzneseny a starosta dal hlasovat o návrhu programu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje program 12. zasedání Zastupitelstva obce Bělá 

u Jevíčka. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  6    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

 

3. Finanční vypořádání prostředků se státním rozpočtem za rok 2023. 

 

Starosta předal slovo předsedkyni finančního výboru p. Porketové, která seznámila přítomné se 

Zprávou o finančním vypořádání prostředků se státním rozpočtem za rok 2023, kterou projednal 

finanční výbor dne 4.6.2024. Tato zpráva je přílohou zápisu. Nikdo neměl připomínky. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí „Zprávu o finančním vypořádání prostředků 

se státním rozpočtem v roce 2023“. 
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4. Zpráva o finanční kontrole ve veřejné správě za rok 2023. 

Starosta předal slovo předsedkyni FV p. Porketové a ta seznámila přítomné se Zprávou o finanční 

kontrole ve veřejné správě za rok 2023. Dokument byl projednán finančním výborem dne 4.6.2024 

a je přílohou tohoto zápisu. Bez připomínek. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí „Zprávu o finanční kontrole ve veřejné 

správě za rok 2023“. 

 

 

5. Účetní závěrka za rok 2023. 

  

Starosta opět předal slovo předsedkyni FV, která konstatovala, že byly výboru předloženy veškeré 

významné podklady stanovené vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních 

závěrek. Není tedy nutné doplňovat informace a předkládat další účetní záznamy ke schválení 

účetní závěrky. Rovněž neexistují nesprávnosti, které by byly v rozporu s věrným a poctivým 

obrazem účetní závěrky. Bylo zjištěno, že schvalovaná účetní závěrka poskytuje věrný a poctivý 

obraz předmětu účetnictví a finanční situace obce Bělá u Jevíčka k 31.12.2023 a proto finanční 

výbor na svém jednání 4.6.2024 doporučil zastupitelstvu účetní závěrku za rok 2023 schválit. 

Nikdo ze zastupitelů neměl připomínky. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Účetní závěrku obce Bělá u Jevíčka za rok 2023“. 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v rozsahu 

předložených podkladů v souladu s §4 vyhlášky č. 220/2013 věrný a poctivý obraz předmětu 

účetnictví a finanční situace účetní jednotky.  
 

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 
 

6. Závěrečný účet obce za rok 2023 a Zpráva o přezkoumání hospodaření obce za rok 2023. 

  

Starosta znovu předal slovo předsedkyni FV, která seznámila přítomné se zprávou o přezkoumání 

hospodaření a konstatovala, že schválení závěrečného účtu obcí probíhá na základě zákona 

č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, §17. Návrh závěrečného účtu byl 

zveřejněn od 30.4.2024 na elektronické úřední desce v plném rozsahu, na úřední desce v užším 

rozsahu. Schválený závěrečný účet obce za rok 2023 bude zveřejněn na úřední desce až do doby 

schválení závěrečného účtu obce za následující rozpočtový rok. Dokumenty projednal finanční 

výbor dne 4.6.2024, a doporučil je zastupitelstvu ke schválení. Nikdo ze zastupitelů neměl 

připomínky ani dotazy.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením obce.  

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Závěrečný účet obce Bělá u Jevíčka za rok 2023“ 

včetně „Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce Bělá u Jevíčka za rok 2023“. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6     Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
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7. Rozpočtové opatření č. 4/2024. 

 

Starosta naposledy předal slovo předsedkyni finančního výboru p. Porketové, která seznámila 

zastupitele s body rozpočtového opatření č. 4/2024, které projednal FV a doporučil ZO 

ke schválení. Ze strany zastupitelů nebylo dalších dotazů. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto 

zápisu.  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2024.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

8. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene - služebnosti a dohoda o umístění 

stavby č. IV-12-2027219 s ČEZ Distribuce a.s., Děčín.  

 

Starosta předložil ke schválení Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene - 

služebnosti a dohodu o umístění stavby SoBS VB 180628/IV-12-2027219 Bělá u Jevíčka 170, knn 

pro dotčené pozemky p.č. 867/7, 976/9, 867/11 a 950/1, vše v k.ú. Bělá u Jevíčka, s ČEZ 

Distribuce, a.s., Děčín. Jedná se o zařízení distribuční soustavy - umístění kabelového zemního 

vedení nízkého napětí přes uvedené pozemky, které bude zaústěno do nového pojistkové skříně 

SS200 na pozemku p.č. 867/7 včetně nového uzemnění. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene - služebnosti a dohodu o umístění stavby SoBS VB 180628/ IV-12-2027219, Bělá 

u Jevíčka 170, knn s ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín, IČ: 24729035.  

Výsledek hlasování:    Pro:   6    Proti:  0    Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

9. Dohoda o provedení stavby č. IV-12-2027219 pro dotčené nemovitosti p.č. 867/7, p.č. st. 

148 a p.č. 867/6, vše v k.ú. Bělá u Jevíčka s ČEZ Distribuce a.s., Děčín.  

 

Starosta předložil ke schválení Dohodu o provedení stavby 180666/IV12-2027219/SY Bělá 

u Jevíčka 170, knn pro dotčené nemovitosti p.č. 867/7, st. 148, 867/6 v k.ú. Bělá u Jevíčka s ČEZ 

Distribuce a.s., Děčín. Na pozemku p.č. 867/7 k.ú. Bělá u Jevíčka bude umístěn nový pojistkový 

pilíř SS200, ze kterého bude novým kabelem připojena přes pozemek p. 867/6 nemovitost čp. 170 

na pozemku p.č. st. 148.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Dohodu o provedení stavby 180666/IV12-

2027219/SY Bělá u Jevíčka 170, knn“ s ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín, 

IČ: 24729035 

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0      Zdržel se:   0       Návrh byl přijat 

 

 

10. Smlouva o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 - Podpora památkové péče v PK na rok 

2024. 

  

Starosta připomněl, že na minulém zasedání schválilo ZO nejvýhodnější nabídku a smlouvu o dílo 

na opravu kamenného kříže v Kozí ulici, nyní předkládá ke schválení Smlouvu o poskytnutí dotace 
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z Podprogramu 3 - Podpora památkové péče v Pardubickém kraji na rok 2024 na výše uvedenou 

akci ve výši 50.000,- Kč s Pardubickým krajem. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 – 

Podpora památkové péče v PK na rok 2024“ na realizaci akce oprava kamenného kříže Bělá 

u Jevíčka, Kozí ulice,  ev. č. smlouvy OKSCR/24/22447, ve výši 50.000,- Kč s Pardubickým 

krajem. 

  

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

11. Rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele veřejné zakázky „Zpracování místní 

energetické koncepce obce Bělá u Jevíčka“.   
 

Starosta informoval, že zástupcem zadavatele ve věci veřejné zakázky byla firma Energeticko-

technický inovační klastr, z.s., 53351 Pardubice, IČ: 02487641 a starostou pověřenými osobami 

pro otevírání obálek v elektronické podobě byl Mgr. Martin Budiš a Bc. Kateřina Žďárská.  

Ve lhůtě pro podání nabídek byly doručeny dvě nabídky: 

1. Prague Advanced Technology and Research, a.s., 160 00 Praha 6              228.000,- Kč bez DPH 

2. Energetická bilance a poradenství s.r.o., 130 00 Praha 3                          187.000,- Kč bez DPH 

Nabídky splňují všechny podmínky, základním kritériem je ekonomická výhodnost, tzn. nejnižší 

nabídková cena. 

Starosta předložil ke schválení „Rozhodnutí zadavatele o výběru nejvýhodnější nabídky“ 

na veřejnou zakázku „Zpracování místní energetické koncepce obce Bělá u Jevíčka“, kde 

nejvýhodnější nabídkou je nabídka účastníka Energetická bilance a poradenství s.r.o., Praha 3.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Rozhodnutí zadavatele o výběru nejvýhodnější 

nabídky“ v rámci veřejné zakázky „Zpracování místní energetické koncepce obce Bělá 

u Jevíčka“ s ekonomicky nejvýhodnější nabídkou fy Energetická bilance a poradenství s.r.o., 

Jičínská 226/17, Žižkov, 130 00 Praha 3, IČ: 19098855, ve výši 187.000,-. Kč bez DPH.    

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

  

Starosta ještě zmínil, že dne 9.7.2024 v 17:00 proběhne v sále KD prezentace Místní energetické 

koncepce pro naši obec, kde se občané dozví o výhodách MEK pro obec i její občany.  

 

 

12. Veřejná zakázka „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka“.  

 

Starosta zopakoval již na minulých zasedáních ZO zmíněná fakta o vývoji realizace celého 

projektu odkanalizování obce, kdy na základě vypracované studie tehdejší ZO rozhodlo o řešení 

odkanalizování obce formou tlakové kanalizace, a to zejména z ekonomických důvodů a také díky 

složitým místním poměrům podloží, nedostatku místa a přehuštění stávajících sítí. Celý projekt se 

poté zdržel díky opakujícími se nesouhlasnými stanovisky MZE se změnou Plánu rozvoje 

vodovodu a kanalizace. Toto stanovisko MZE se podařilo změnit až po vypracování geologické 

rešerše pro území obce Bělá u Jevíčka. Poté začaly práce na projektové dokumentaci ve třech 

stupních (územní, stavební a prováděcí). V průběhu realizace se nevyskytovaly žádné varovné 

signály. Po covidové pandemii a následném růstu cen materiálů, zemních prací a skokovém 

zvýšení inflace jsme požadovali po zhotoviteli PD odhad investičních nákladů. V květnu 2022 

jsme obdrželi od p. Rece propočet investičních nákladů, provedený podle metodiky MMR – 
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průměrné ceny technické infrastruktury. Tento propočet signalizoval ceny v rozmezí 68 až 83 mil 

Kč dle použité technologie (protlaky – otevřené výkopy), z toho cena ČOV 11,5 mil Kč. Tyto 

náklady by obec se získanou dotací bez výraznějších problémů ufinancovala. V prováděcí 

technické zprávě DPS z dubna 2023 uvádí projektant předpokládané náklady ve výši 60 mil Kč. 

Rozpočet po úpravách nakonec skončil ve výši 136.692.767 Kč. Proč byla výše rozpočtu vůči 

předchozímu propočtu tak výrazně vyšší je nám dodnes záhadou. V zadávacích podmínkách si 

obec jako zadavatel stanovila cenový strop na základě objektivních finančních možností ve výši 

95.684.937 Kč.  

Faktem zůstává, jak bylo zmíněno na minulém zasedání ZO, že veřejná zakázka byla vysoutěžena 

za 130.913.000,- Kč, dotaci MŽP v rámci 42. výzvy obdrželo pouze 19 žadatelů, dalších 

96 žádostí, včetně naší, bylo schváleno a zůstávají v zásobníku. Obdrželi jsme dopis od ministra 

ŽP, že se podařilo vyjednat 10 mld. Kč ze SR na podporu projektů vodohospodářské 

infrastruktury, které byly v rámci výzev OPŽP zařazeny do zásobníku projektů. Byla otevřena 

dotační výzva, do které by bylo možné naši původní žádost překlopit. Maximální výše dotace je 

však pouze 60 % (oproti původním 70 %). Obce do 2000 obyvatel však mohou žádat 

o zvýhodněný úvěr s úrokem 1 % a to až na 20 % způsobilých výdajů.  

Co z toho plyne pro naši obec? Vyjádřeno řádově v milionech plyne následující: 

- výše veřejné zakázky…………………….……131 mil. Kč 

- dotace z MŽP 78,5 mil. Kč ……………….…. zbývá 52,5 mil. Kč 

- zvýhodněná půjčka 26 mil. Kč na úrok 1 % …. zbývá 26,5 mil. Kč splatnost pouze 10 let 

- dotace od PK 8 mil. Kč (volby – nejisté) …… zbývá 18,5 mil. Kč 

- komerční úvěr 10 mil. Kč (úrok 4,8 %) ………zbývá  8,5 mil. Kč 

- vlastní prostředky 8,5 mil. Kč (obec disponuje vyšší částkou, avšak není možné si neponechat 

finanční rezervu) 

Nesmíme zapomenout na další náklady, jako je stavební dozor, dozor BOZP a také případné 

vícepráce. Obec by si musela pořídit půjčku a úvěr v celkové výši 36 mil Kč!!! což je pro obec 

naší velikosti nepředstavitelné. 

Poslední informace jsou, že zvýhodněná půjčka na úrok 1 % by byla ve splatnosti 10 let. V tom 

případě by měsíční splátka této půjčky činila 228.000,- Kč. Společně se splátkou komerčního 

úvěru 65.000,- Kč by činila celková měsíční splátka 293 tis. Kč, což je 3,5 mil. Kč ročně.     

Starosta dále nabídl ještě další pohledy na věc: náklady na odkanalizování jedné nemovitosti 

(198 čerpacích šachet) by činily 662 tis. Kč, náklady na jednoho občana (trvalé bydliště)  

367 tis. Kč, náklady na EO (440) by činily 298 tis Kč, cena za 1 m řadu by byla 19.700 Kč, a tak 

by se dalo pokračovat.   

Na minulém zasedání ZO byl schváleno Rozhodnutí o výběru dodavatele nadlimitní VZ – 

nejvýhodnější nabídka fy EVT Stavby s.r.o., Svitavy ve výši 130.913.000,- Kč bez DPH. Nyní 

jsme byli vyzváni ke schválení a podpisu SoD a je na zastupitelstvu, jak se k celé věci postaví.  

Starosta vyzval přítomné k diskusi na dané téma.   

Místostarosta: po celou dobu realizace PD nic nenasvědčovalo tomu, že bychom se s cenou měli 

dostat na podobnou hranici. Mrzí mě, že nás projektanti dříve neupozornili na toto nebezpečí, 

museli to vědět nebo alespoň tušit, a přesto to dotáhli do konce beze změn, které se mohli udělat. 

Firma Recprojekt patří mezi tři nejlepší firmy ve svém oboru a myslím, že se s tím ještě dalo něco 

vymyslet, např. vypuštění některých nemovitostí, změna ČOV popř. etapizace… Při poslední 

návštěvě projektanta, když došlo na rozpočet, nám bylo řečeno, že nám cenu raději ani neřekne 

a taky neřekl… 

Starosta: jako poslední pokus bych ještě vyvolal schůzku s projektanty a s dotačním managerem 

p. Dufkem, kde bychom se pokusili vymyslet případné úspory s tím, že by p. Dufek požádal MŽP 

o odklad. Výsledek je nejistý, avšak za pokus to stojí.  
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Místostarosta i ostatní zastupitelé se vyjádřili souhlasně.        

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka pověřuje starostu zprostředkováním jednání zástupců obce 

s firmou Recprojekt s.r.o., Pardubice a Ing. Martinem Dufkem, dotačním managerem z fy VRV 

a.s. Brno ve věci změn v rámci akce „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka“.  

  

Výsledek hlasování:   Pro:  6     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

13. Směna pozemků mezi obcí a Spolkem národního dědictví Drásov. 

 

Starosta uvedl, že obdržel žádost Spolku národního dědictví Drásov, IČO: 06480594, 

zastoupeného p. Petr Patkou o směnu pozemků s obcí s odůvodněním potřeby oplocení celého 

areálu a vytvoření brány a branky a s ohledem na skutečný průběh cesty. Na místě proběhlo místní 

šetření starosty, místostarosty a p. Patky, kdy bylo zjištěno, že není důvod nevyjít vstříc žádosti 

SND, kdy bude směněn tzv. metr za metr a veškeré náklady uhradí žadatel. S tím byli seznámeni 

i zastupitelé, kteří neměli námitek k vyvěšení záměru směny.  

Starosta uvedl, že záměr na směnu obecních pozemků – části pozemků p.č. 323/6 a p.č. 117/2 

o výměře dohromady cca 10 m2 a část pozemku p.č. 323/4 o výměře cca 25 m2, vše v k.ú. Malonín 

za pozemky vlastníka Spolek národního dědictví Drásov, p.č. 4/5 o výměře 28 m2 a část pozemku 

p.č. 4/2 o výměře cca 7 m2, obojí, v k.ú. Malonín, byl vyvěšen na úřední desce v době od 21.5.2024 

do 5.6.2024. Žádné připomínky a podněty nebyly podány.  

Pan Patka zadal u fy Geodézie Svitavy Ing. Martin Dědourek o vypracování geometrické plánu 

č. 85-289/2024 pro rozdělení a scelení pozemků. V tomto geometrickém plánu došlo k upřesnění 

výměr směňovaných pozemků. Obecní pozemky vše k.ú. Maloní – část. p.č. 323/6 o výměře 8 m2, 

část p.č. 117/2 o výměře 4 m2 a část p.č. 323/4 o výměře 26 m2, celkem tedy 38 m2. Pozemky 

Spolku národního dědictví Drásov vše k.ú. Malonín – p.č. 4/8 o výměře 28 m2 a části p.č. 4/2 

o výměře 10 m2, celkem tedy také 38 m2.   

Odbor výstavby Jevíčko nemá námitek k dělení výše uvedených pozemků.  

Následně starosta předložil zastupitelstvu ke schválení směnnou smlouvu na směnu výše 

uvedených pozemků dle geometrického plánu č. 85-289/2024 mezi obcí a Spolkem národního 

dědictví Drásov. Směna probíhá bez doplatku, veškeré poplatky hradí Spolek národního dědictví 

Drásov. Znění směnné smlouvy schválila i protistrana.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Směnnou smlouvu o směně nemovitých věcí“ 

na směnu pozemků ve vlastnictví obce - část. p.č. 323/6 o výměře 8 m2, část p.č. 117/2 o výměře 

4 m2 a část p.č. 323/4 o výměře 26 m2, vše k.ú. Malonín za pozemky ve vlastnictví Spolku 

národního dědictví, Severní 485, 664 24 Drásov, IČO: 06480594, a to p.č. 4/8 o výměře 28 m2 

a části p.č. 4/2 o výměře 10 m2, vše v k.ú. Malonín.  
 

Výsledek hlasování:   Pro:   6   Proti:  0    Zdržel se:   0     Návrh byl přijat. 

 

 

14. Zmocnění k rozpočtovým opatřením.  

 

Starosta pohovořil o problematice rozpočtových opatření. Rozpočet obce je finančním plánem, 

jímž se řídí finanční činnosti obce, avšak skutečné příjmy se mohou v praxi často lišit. V případě, 

že má dojít po schválení rozpočtu k jeho změně, musí být za tímto účelem přijato rozpočtové 
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opatření podle ustanovení §16 o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. Rozpočtové 

opatření se má provádět před provedením rozpočtově nezajištěného příjmu nebo výdaje. 

V případě, že obec toto rozpočtové opatření v předstihu nepřijme, dopouští se přestupku, za něž 

může být uložena pokuta a postih.  

Jestliže zastupitelstvo schválí rozpočtové opatření až poté, co byl skutečně proveden výdaj, je 

možné, že předmětný postup bude posuzován kontrolními orgány jako naplnění skutkové podstaty 

přestupku. Uvést příklady:  

Podle ustanovení § 102 odst. 2 písm. a) zákona o obcích, rada obce ve své vyhrazené pravomoci 

provádí rozpočtová opatření v takovém rozsahu, který stanoví zastupitelstvo obce. V obci, kde se 

rada nevolí, vykonává tuto pravomoc dle ustanovení § 99 odst. 2 zákona o obcích, starosta. Je tedy 

možné, aby v obci, kde se rada nevolí, zastupitelstvo obce ke schvalování rozpočtových opatření 

do určité výše pověřilo starostu. Nastavení limitu rozpočtových opatření zde plně závisí 

na potřebách obce a uvážení zastupitelstva obce.  

Předsedkyně FV měl dotaz, zda je nutné stanovovat limit, následně došlo na krátkou odbornou 

diskusi, kterou uzavřel místostarosta s tím, že navrhuje limit 200 tis. Kč.      

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka zmocňuje starostu obce k provádění a schvalování 

rozpočtových opatření v rozsahu:  

- do výše 200.000,- Kč včetně v jednotlivých závazných ukazatelích rozpočtu (oddíly), 

- neomezeně při rozpočtovém zapojení účelově přidělených finančních prostředků z jiných 

rozpočtů (dotace), 

- neomezeně v případech, kdy zapojení výdaje vyžaduje havárie, stav nouze, výdaj k odvrácení 

možných škod, 

- neomezeně v případech zhodnocování finančních prostředků obce (např. termínované vklady 

aj.) 

 

Výsledek hlasování:    Pro:  6    Proti:  0    Zdržel se:  0        Návrh byl přijat. 

 

 

15. Informace starosty k soutěži Vesnice roku.  

  

Starosta uvedl, že na základě výzvy kraje a poskytnuté dotace na dostavbu 2. etapy zázemí KD, 

podal přihlášku do soutěže Vesnice roku. Cílem této soutěže je snaha povzbudit obyvatele venkova 

k aktivní účasti na rozvoji svého domova, zveřejnit rozmanitost a pestrost uskutečňování programů 

obnovy vesnic a upozornit širokou veřejnost na význam venkova, ale také snaha vyzdvihnout 

aktivity obcí, jejich představitelů a občanů, kteří se snaží zvelebovat svůj domov, ale zároveň taky 

rozvíjejí i místní tradice a zapojují se do společenského života v obci.  

Starosta dále uvedl, že nemáme žádné velké ambice o umístění, jde jen o to, aby úspěšnější obce 

měly s kým soutěžit. V úterý 11.6.2024 nás navštíví hodnotitelská komise Pardubického kraje, 

pro kterou bude nutné připravit dvouhodinovou prezentaci o obci.  

 

 

16. Různé 

16.1 Dopis Hanácké zemědělské společnosti Jevíčko a.s.  

Starosta uvedl, že vstoupil v jednání s předsedou představenstva HZSJ Ing. Jurkou o řešení situace 

ohledně pozemků ve Smolné v sousedství stájí p. Šebkové, které měly být součástí Změny č. 2 ÚP 

Bělá u Jevíčka, avšak musely být ze záměrů změn vypuštěny. V této věci starosta napsal dopis 

s návrhem řešení s přihlédnutím k zájmům obce a zejména občanů ve Smolné.  
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí dopis starosty zaslaný předsedovi 

představenstva Hanácké zemědělské společnosti Jevíčko, a s., Ing. Miroslavu Jurkovi. 

   

 

16.2 Pozvánka na kulturní akce v nadcházejícím období 

Starosta předal slovo předsedkyni kulturního výboru, která pozvala přítomné na následující akce: 

- 14.6.2024 od 20:00 hod. promítání nové české komedie o životě úspěšného hokejisty SLADKÝ 

ŽIVOT 

- 15.6.2024 od 13:00 hod. 2. ročník Turnaje v nohejbale tříčlenných družstev O POHÁR 

STAROSTY OBCE – je přihlášeno celkem deset družstev a již je vyhlášena uzávěrka přihlášek 

- 29.6.2024 od 14:00 hod. Dětský sportovní den – vítání prázdnin – soutěže, tombola, PČR, 

občerstvení. Paní Vašková zároveň požádala přítomné o drobné dary do dětské tomboly.  

 

 

17. Diskuse 

 

Pan PXXXXXX řekl, že při svozu elektroodpadu se hasiči setkávají s různými případy, kdy 

v pračce je ještě prádlo, v lednicích zbytky jídla apod. Při posledním svozu elektroodpadu bylo 

v zalepené ledničce, ze které se táhl neuvěřitelný zápach, okolo 10 kilo zkaženého masa prolezlého 

červy. Kdyby věděl, kdo tam lednici v takovém stavu dovezl, dovezl by mu ji zpět a obsah vyklopil 

před dveře. Pokud by se to mělo opakovat, hasiči by přestali tento odpad vybírat. 

Starosta odpověděl, že podobné smutné zkušenosti mají pracovníci obce často. 

 

Pan PXXXXXX měl dotaz, zda platí nařízení o klidu v neděli odpoledne. Starosta odpověděl, že 

Obecně závazná vyhláška obce Bělá u Jevíčka o regulaci hlučných činností je platná a podle ní je 

nutné se zdržet v neděli v době od 12:00 do 22:00 hod. veškerých hlučných činností. V případě 

porušení tohoto nařízení starosta doporučil slušně upozornit člověka, který provádí hlučnou 

činnost, na porušení platné OZV. Tohle ve většině případě stačí, pokud však neuposlechne, je 

nutné takového občana nahlásit na OÚ.  

  

 

18. Závěr. 

 

Starosta poděkoval všem zúčastněným a v 17:40 hod. zasedání ukončil.  

 

 

Zápis vyhotoven dne: 6.6.2024 v Bělé u Jevíčka 

Upravil:                            Petr Nárožný 
 

 

 

Ověřovatelé:                      Ing. Ladislav Ille   v. r. 

 

 

                                           Ladislava Porketová   v. r.  

 

 

                       

Starosta:                             Petr Nárožný   v. r. 


